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BRMG-KPGiM-III.0012.1.2015 

 
Protokół Nr 3-1/2015 

z posiedzenia Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska, 
które odbyło się dnia 27 stycznia 2015 roku (wtorek), rozpoczęte o godz. 15.00, 
w sali im. Seana Lestera Nr 003, Nowy Ratusz, przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w 
Gdańsku. 
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załącznik nr 1, 
załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Na stan siedmiu (7) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło siedmiu (7), 
czyli było quorum do podejmowania prawomocnych opinii, wniosków i innych 
stanowisk.  
 
Posiedzeniu przewodniczył Radny Piotr Dzik – Przewodniczący Komisji Polityki 
Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska. 
 
Po stwierdzeniu quorum, otworzył 3 posiedzenie, powitał zebranych i 
poinformował, że porządek obrad został dostarczony radnym w terminie 
regulaminowym, porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu, i zaproponował 
wniesienie do porządku obrad następujących sprawy: 
 

1. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie przyjęcia 
do realizacji rocznego planu potrzeb w zakresie wykonywania prac 
społecznie użytecznych na 2015 rok w mieście Gdańsku – druk nr 42. 

 
Kto jest za wprowadzeniem tego projektu w punkcie 4.1.? 

 
Głosowanie: 
Komisja jednogłośnie - 5 głosami za przyjęła ww. projekt uchwały pod obrady. 

 
2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie 

zatwierdzenia taryfy obowiązującej na terenie dzielnicy przemysłowej 
Kokoszki oraz osiedla mieszkaniowego przy ul. Fundamentowej w 
Gdańsku – Kokoszkach wraz z terenami przyległymi dla odbiorców usług w 
zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 
ścieków świadczonych przez Przedsiębiorstwo Usług Energetycznych i 
Komunalnych „UNIKOM” Spółka z o.o. w Gdańsku – druk nr 45 

 
Kto jest za wprowadzeniem tego projektu do porządku obrad i opiniowanie w 
punkcie 4.2? 

 
Głosowanie: 
1 głos za, 4 głosy przeciw i 1 głos wstrzymujący się. 
Wobec powyższego głosowania Komisja nie wprowadziła ww. projektu uchwały – 
druk nr 45 do porządku obrad Komisji. Sprawa: BRMG - S.0006.45.2015. Pismo: 
BRMG-KPGiM - III. 0012.1–36.2015.EWD.27089. 
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3. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie wyboru 
metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 
ustalenia stawki tej opłaty dla nieruchomości, na których zamieszkują 
mieszkańcy – druk nr 80. 

 
Kto jest za wprowadzeniem tego projektu w punkcie 1.1.? 

 
Głosowanie: 
Komisja jednogłośnie -6 głosami za przyjęła ww. projekt uchwały pod obrady. 
 

4. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie ustalenia 
stawki opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi za pojemniki z 
odpadami komunalnymi powstałymi na nieruchomości, na której nie 
zamieszkują mieszkańcy a powstają odpady komunalne – druk nr 81. 

 
Kto jest za wprowadzeniem tego projektu w punkcie 1.2? 

 
Głosowanie: 
Komisja jednogłośnie - 6 głosami za przyjęła ww. projekt uchwały pod obrady. 
 

5. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie ustalenia 
ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla 
nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe lub innych 
nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno - wypoczynkowe, 
wykorzystywanych jedynie przez część roku – druk nr 82.  

Kto jest za wprowadzeniem tego projektu w punkcie 1.3? 
 

Głosowanie: 
Komisja jednogłośnie - 7 głosami za przyjęła ww. wniosek pod obrady. 
 

6. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej 
uchwałę w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi – druk nr 83.  

Kto jest za wprowadzeniem tego projektu w punkcie 1.4? 
 

Głosowanie: 
Komisja jednogłośnie - 7 głosami za przyjęła ww. wniosek pod obrady. 
 

7. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej 
uchwałę w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 
nieruchomości położonych na terenie Gminy Miasta Gdańska oraz 
warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji 
elektronicznej – druk nr 84. 

Kto jest za wprowadzeniem tego projektu w punkcie 1.5? 
 

Głosowanie: 
Komisja jednogłośnie - 7 głosami za przyjęła ww. wniosek pod obrady. 
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8. Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w 
sprawie uregulowania stanu prawnego lokalu przy ul. Złota Karczma 3 w 
Gdańsku. Pismo WGK-II.7123.1.32.2014.MSAW. 15032 z dnia 
16.01.2015r. 

Kto jest za wprowadzeniem tego wniosku w punkcie 9.1? 
 

Głosowanie: 
Komisja jednogłośnie - 7 głosami za przyjęła ww. wniosek pod obrady. 
 

9. Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w 
sprawie wyrażenia zgody na dalsze użyczenie lokalu użytkowego, 
położonego przy ul. Miszewskiego 17 w Gdańsku na rzecz Stowarzyszenia 
Współpracy Kobiet NEWW – na okres do 5 lat. Pismo WGK-
II.7152.1.4.2015.MZ. 22858 z dnia 19.01.2015r. 

 
Kto jest za wprowadzeniem tego wniosku w punkcie 13.1? 

 

Głosowanie: 
Komisja 6 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się 
przyjęła ww. wniosek pod obrady. 
 

10. Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska 
w sprawie wyrażenia zgody na dalsze użyczenie lokalu użytkowego, 
położonego przy ul. Wita Stwosza 73 w Gdańsku na rzecz Stowarzyszenia 
Kultury Fizycznej Gdański Klub Płetwonurków „NEPTUN – na okres do 3 
lat. Pismo WGK-II.7152.1.5.2015.MZ. 22866 z dnia 19.01.2015r. 

Kto jest za wprowadzeniem tego projektu w punkcie 13.2? 
 

Głosowanie: 
Komisja jednogłośnie - 7 głosami za przyjęła ww. wniosek pod obrady. 
 

Ponieważ nie było uwag do zaproponowanego porządku obrad z wprowadzonymi 
zmianami poddał pod głosowanie przyjęcie następującego porządku obrad 
Komisji: 
 

1. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie utworzenia Polskiej Unii Mobilności Aktywnej – druk 
nr 34. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

1.1. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie 
wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty dla nieruchomości, na 
których zamieszkują mieszkańcy – druk nr 80. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie ustalenia stawki 
opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi za pojemniki z odpadami 
komunalnymi powstałymi na nieruchomości, na której nie zamieszkują 
mieszkańcy a powstają odpady komunalne – druk nr 81. Przedstawia: 
Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
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1.2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie 
ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi dla nieruchomości, na których znajdują się domki 
letniskowe lub innych nieruchomości wykorzystywanych na cele 
rekreacyjno - wypoczynkowe, wykorzystywanych jedynie przez część 
roku – druk nr 82. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

1.3. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej 
uchwałę w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu 
uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi – druk nr 
83. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

1.4. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej 
uchwałę w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 
nieruchomości położonych na terenie Gminy Miasta Gdańska oraz 
warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków 
komunikacji elektronicznej – druk nr 84. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej 
uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miasta Gdańska na lata 2015-2040 – druk nr 39. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

3. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie upoważnienia Zastępcy Prezydenta Miasta Gdańska do 
reprezentowania Miasta Gdańska w Zgromadzeniu Metropolitalnego 
Związku Komunikacyjnego Zatoki Gdańskiej, wyboru dodatkowych 
członków Zgromadzenia oraz udzielenia upoważnienia do oddawania 
głosów w imieniu członków Zgromadzenia – druk nr 25. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

4. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie ustalenia 
jednostkowych stawek kalkulacyjnych dotacji przedmiotowych dla 
Gdańskiego Zarządu Nieruchomości Komunalnych Samorządowy Zakład 
Budżetowy w Gdańsku na 2014 rok – druk nr 36. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

4.1 . Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie 
przyjęcia do realizacji rocznego planu potrzeb w zakresie wykonywania 
prac społecznie użytecznych na 2015 rok w mieście Gdańsku – druk nr 
42. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
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5. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 
uregulowania stanu prawnego lokalu przy ul. Panieńskiej 23/24 w 
Gdańsku. Pismo WGK-II.7123.1.100.2013.AW.2423 z dnia 05.01.2015r. 

Przestawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

6. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 
uregulowania stanu prawnego lokalu przy ul. Bydgoskiej 2 w Gdańsku. 
Pismo WGK-II.7123.1.103.2014.AW.342840 z dnia 19.12.2014r. 

Przestawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

 
7. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 

uregulowania stanu prawnego lokalu przy ul. Władysława IV 11A w 
Gdańsku. Pismo WGK-II.7123.1.65.2014.AW.342818 z dnia 19.12.2014r. 

Przestawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

8. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 
uregulowania stanu prawnego lokalu mieszkalnego, przy ul. Zalesie 21 w 
Gdańsku. Pismo WGK-II.7123.1.40.2014.AW.342781 z dnia 19.12.2014r. 

Przestawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
9. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 

uregulowania stanu prawnego lokalu mieszkalnego, przy ul. Podmiejskiej 
17A w Gdańsku. Pismo WGK-II.7123.1.38.2014.AW.342739 z dnia 
19.12.2014r. 

Przestawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

9.1 Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w 
sprawie uregulowania stanu prawnego lokalu przy ul. Złota Karczma 3 w 
Gdańsku. Pismo WGK-II.7123.1.32.2014.MSAW. 15032 z dnia 
16.01.2015r. 

Przestawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

10. Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska 
w sprawie przyznania prawa do wynajmu lokalu socjalnego z 
pominięciem kolejności umieszczonej na wykazie osób/rodzin 
zakwalifikowanych do zawarcia umowy najmu lokalu socjalnego. Pismo 
WGK-II.7140.1.714.2005.JH.347137 z dnia 24.12.2014r. 

Przestawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
11. Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska 

w sprawie przyznania prawa do wynajmu lokalu socjalnego z 
pominięciem kolejności  umieszczonej na wykazie osób/rodzin 
zakwalifikowanych do zawarcia umowy najmu lokalu socjalnego. Pismo 
WGK-II.7140.1.119.2012.JH.347149 z dnia 24.12.2014r. 

Przestawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

12. Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska 
w sprawie przyznania prawa do wynajmu lokalu socjalnego z 
pominięciem kolejności  umieszczonej na wykazie osób/rodzin 
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zakwalifikowanych do zawarcia umowy najmu lokalu socjalnego. Pismo 
WGK-II.7140.1.839.2009.JH.347160 z dnia 29.12.2014r. 

Przestawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

13. Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska 
w sprawie przyznania prawa do wynajmu lokalu socjalnego z 
pominięciem kolejności umieszczonej na wykazie osób/rodzin 
zakwalifikowanych do zawarcia umowy najmu lokalu socjalnego. Pismo 
WGK-II.7140.1.239.2001.JH.347187 z dnia 29.12.2014r. 

Przestawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

13.1. Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w 
sprawie wyrażenia zgody na dalsze użyczenie lokalu użytkowego, 
położonego przy ul. Miszewskiego 17 w Gdańsku na rzecz Stowarzyszenia 
Współpracy Kobiet NEWW – na okres do 5 lat. Pismo WGK-
II.7152.1.4.2015.MZ. 22858 z dnia 19.01.2015r. 

Przestawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

13.2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w 
sprawie wyrażenia zgody na dalsze użyczenie lokalu użytkowego, 
położonego przy ul. Wita Stwosza 73 w Gdańsku  na rzecz Stowarzyszenia 
Kultury Fizycznej Gdański Klub Płetwonurków „NEPTUN – na okres do 3 lat. 
Pismo WGK-II.7152.1.5.2015.MZ. 22866 z dnia 19.01.2015r. 

Przestawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

14. Przyjęcie planu pracy Komisji na 2015 rok 
Przedstawia: Przewodniczący Komisji 
 

15. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
 
Głosowanie: 
Komisja jednogłośnie 7 głosami za przyjęła ww. porządek obrad. 

 
PUNKT – 1 

Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie zmiany uchwały 
w sprawie utworzenia Polskiej Unii Mobilności Aktywnej – druk nr 34. Oryginał 
projektu uchwały - druk nr 34 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z 
dnia 27 stycznia 2015 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.34.2015 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Zreferował przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 34. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Głosów w dyskusji nie ma, przechodzimy do głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
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Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
w sprawie zmiany uchwały w sprawie utworzenia Polskiej Unii Mobilności 
Aktywnej – druk nr 34. 
  
Głosowanie 
Komisja 7 głosami za - jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały, bez poprawek - zawarty w druku nr 10. Opinia 
Nr 3-1/13/1/2015 
 

PUNKT – 1.1. 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie wyboru metody 
ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 
stawki tej opłaty dla nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy – druk 
nr 80. Oryginał projektu uchwały - druk nr 80 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady 
Miasta Gdańska z dnia 27 stycznia 2015 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.80.2015 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Przechodzimy do druków uchwał, które to uchwały muszą być podjęte z uwagi na 
zmienioną w tym zakresie ustawę. Są to uchwały z zakresu gospodarowania 
odpadami komunalnymi.  Uchwały te muszą być zmienione też przez inne miasta, 
nie tylko przez Gdańsk, więc w tym temacie nie jesteśmy odosobnieni. Proszę 
bardzo o zreferowanie przedstawiciela Pana Prezydenta. 
 
Pan Piotr Grzelak, Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Tak, jak pan Przewodniczący powiedział mamy znowelizowaną ustawę o 
utrzymaniu czystości i porządku w gminach, która wchodzi w życie z dniem 1 lutego 
2015 roku. Niestety ustawodawca nie założył vacatio legis, w związku, z czym 
musimy Państwa poprosić o pilne zajecie się sprawą i podjęcie uchwał, które 
Państwu przedkładamy. Są różne możliwości, różne interpretacje codo 
zastosowania działania uchwał wstecz. My chcemy po prostu zabezpieczyć miasto 
przed „nieuchwałością” systemu funkcjonowania systemu i dlatego Państwa o to 
prosimy. Dla porównania, tak jak Pan Przewodniczący powiedział inne miasta 
przygotowują nadzwyczajne sesje. Białystok już uchwali, Sopot też już uchwalił, a 
np. Bydgoszcz podejmuje te uchwały w lutym, ale, tak jak wcześniej powiedziałem 
musimy tutaj zabezpieczyć interes miasta, żeby przez interpretację nie było 
przestojów, głownie w zakresie pobierania opłaty za śmieci. Dlatego 
przedstawiamy Państwu pięć projektów uchwał. Dwie z nich, to są uchwały o 
stawkach dla mieszkańców, i dla nieruchomości zamieszkałych i dla nieruchomości 
niezamieszkałych. W obydwu przypadkach nie zmieniamy stawek, jedynie 
wyliczamy je w oparciu o mechanizm wynikający z nowej ustawy. 
 
Trzeci projekt uchwały jest uchwałą wynikającą w sposób bezpośredni z wymogu 
ustawowego, czyli wprowadzenie opłaty ryczałtowej dla domków letniskowych. I 
dwa pozostałe projekty uchwał, to właściwie konsekwencja tych uchwał, czyli 
uchwała o terminach pobierania opłat, gdzie trzeba włączyć w te uchwały kwestie 
pobierania opłat za domki letniskowe i kwestia ustalenia deklaracji, też 
konsekwencja naturalna tych wcześniejszych uchwał. Szczegółowo przedstawi Pan 
Dyrektor Skuras. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
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Tak jak Pan Prezydent nakreślił te druki, to wszystkie pięć druków są w zakresie 
odpadów komunalnych, w zakresie zmiany ustawy odnośnie utrzymania czystości i 
porządku w gminach. Proszę Pana Dyrektora Skurasa o przedstawienie tych 
projektów uchwał. Następnie, kto będzie miał pytania, to proszę się o zgłaszanie. 
Czy takie procedowanie może być zastosowane, zwracam się do członków Komisji. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Może taka mała uwaga, bo to są techniczne uchwały praktycznie, więc tutaj przy 
głosowaniu tych uchwał się wstrzymam, z racji tego, że system wyliczana opłat za 
odpady nie jest taki, jaki by mi się podobał, a do Pana Prezydenta to tylko taka 
uwaga, jeśli Pan Przewodniczący pozwoli, jeśli Pan Prezydent mówi, że dba o 
interes miasta, to wolałbym, żeby Pan Prezydent mówił, że dba o nasz interes. 
 
 
Pan Piotr Grzelak, Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
O interes mieszkańców. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
To jest tożsame myślę, więc, bo to tak zabrzmiało, jakby Pan Prezydent stał na 
innym stanowisku niż dla mieszkańców. 
 
Pan Piotr Grzelak, Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Mieszkańców miasta, to miałem na myśli. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Nie widzę głosów sprzeciwu do takiego procedowania. Proszę Pana Dyrektora 
Skurasa o zreferowanie tych uchwał. 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Pan Prezydent właściwie powiedział wszystko, co powinniśmy powiedzieć na ten 
temat. Mogę tylko dodać, dlaczego tak późno te projekty uchwał, bo myśmy 
planowali wprowadzić je na sesję w miesiącu lutym, ale Ministerstwo Środowiska 
wydało Komunikat 21 stycznia, zgodnie, z którym w ich interpretacji te uchwały 
uległy niestety już uchyleniu, czy ulegają uchyleniu w myśl przepisom nowej 
ustawy. Do dzisiaj, jak Państwo czytaliście artykuł Rzeczpospolitej, co prawnik to 
inna interpretacja, no, bo taką ustawę mamy, jaką mamy. Stąd jakby tutaj 
przeprosiny, wyjaśnienie, że trafiło to tak na ostatnią chwilę pod obrady. 
 
Jeśli chodzi o druk nr 80, stawki się nie zmieniły, chociaż sposób ich wyliczenia 
oparty został o nowy budżet miasta i nowy katalog kosztów. Jak Państwo 
porównacie sobie, bo w uzasadnieniu są dwie pozycje. Plan 2014 roku, czyli jak 
zbudowaliśmy wcześniejsze stawki i plan 2015 roku. Co prawda wynik jest ten sam, 
czyli 4 grosze, ale jak zobaczycie, pozycje kosztowe są różne. Jak to w 
matematyce bywa, różne składniki mogą dać ten sam wynik. Struktura opłat dla 
mieszkańców się nie zmieniła. Dla tych, co segregują jest 44 grosze przy 
powierzchni do 110 m2, i 5 groszy powyżej 110 m2, a dla tych, co nie segregują 72 
grosze i 7 groszy. Tu jeszcze jest jedna informacja. Ustawa wprowadziła również 
limit opłat uzależniony od procentu dochodu rozporządzanego brutto dla 
gospodarstw domowych. Gdyby to wyliczyć na nasze realia, to ta nasza 
podstawowa stawka 44 grosze ma limit 1,04 grosze, więc jesteśmy 66 groszy 
poniżej tego limitu.  



9 
 

 
Jeśli chodzi o kolejny projekt uchwały - druk nr 81, to są stawki za pojemniki. 
Tutaj również nie zmieniła się wysokość pobieranych opłat. Zgodnie z załącznikiem, 
natomiast zmniejszyliśmy asortyment pojemników, który był w dotychczasowym 
załączniku, a więc niektóre wielkości pojemników zostały po prostu wycięte. 
Pozostała kwestia się nie zmienia, dlatego, że mniej więcej udział strumienia 
odpadów pobieranych z nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy 
pokrywa się zgodnie z planowaną wielkością w poprzedniej stawce rowku 
ubiegłego. Jak Państwo pamiętacie, w ubiegłym roku mieliśmy korektę stawki w 
miesiącu kwietniu. 
 
Jeśli chodzi o druk nr 82, to są opłaty ryczałtowe roczne jednorazowe, czyli jedna 
opłata w ciągu roku dla nieruchomości, na których się znajdują domki letniskowe, 
albo dla innych nieruchomości rekreacyjno-wypoczynkowych wykorzystywanych 
przez część roku. Tak to jest w ustawie napisane. Czyli ustawa jakby domniema, że 
jeżeli ktokolwiek zamieszkuje cały rok, to to już nie jest charakter wypoczynkowo-
wczasowy, tylko stałego zamieszkania. I tutaj mamy również wyliczone opłaty. 
Niestety te opłaty zostały wyliczone bez punktu odniesienia, bo my nie wiemy ile 
mamy takich nieruchomości. Zgodnie z Głównym Urzędem Statystycznym w 
Gdańsku jest tylko jedna, a więc tu jest coś nie tak. Zasadniczo rzecz biorąc ten 
obowiązek jest ustawowym obowiązkiem, niewynikającym z zapisów uchwały rady 
miasta, bo ustawowo, czyli właściciele mają taki obowiązek, natomiast rada 
podejmując uchwały da im formalną możliwość wykonania ich obowiązku, a więc 
mówi, ile mają zapłacić, na jakim wzorze deklaracji i w jakim terminie. Tak, że nie 
wiemy ile osób się zgłosi do systemu. Są dwie stawki, dla segregujących 264 złote, i 
dla niesegregujących 324 złote. One zostały wyliczone, ponieważ ustawa nakazuje 
wyliczenie stawek w oparciu o system pojemnikowy, a więc tak jak dla 
nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy. I myśmy założyli tutaj dwie 
rzeczy. Po pierwsze wyliczyliśmy ilość odpadów, przy założeniu, że są to 
nieruchomości, gdzie cztery osoby produkują odpady i produkują je przez 5 
miesięcy. W związku z tym przeliczając ten strumień na ilość pojemników poprzez 
projekt uchwały o stawkach pojemników wyliczyliśmy jakby wielkość tych opłat. 
Jak to się sprawdzi w planie? Nie wiem, ale muszę powiedzieć, że jesteśmy jednym 
z nielicznych miast, gdzie planujemy dość dobrze.  
 
W kolejnym projekcie uchwały – druku nr 83 mówi się o sposobie, terminie, 
częstotliwości i trybie uiszczania opłat. Poza tym, że musieliśmy wpisać tutaj 
sposób pobierania opłat od zabudowy letniskowej, musieliśmy również wpisać, 
które z dotychczas pobieranych opłat są pobierane z góry, a które z dołu, bo taki 
jest nakaz ustawowy, to jest nowość w tej ustawie, mamy wpisać, które są z dołu, 
a które z góry. No i oczywiście wszystkie dotychczasowe opłaty pobieramy z dołu. 
Jedyną opłatą, która będziemy pobierać z góry, to będzie opłata za domki 
letniskowe. Przy czym pierwsza opłata za ten rok będzie pobierana z góry w 
grudniu, natomiast już kolejne lata będą płacone z dołu. Odwrotnie, za ten rok do 
15 stycznia przyszłego roku z dołu, natomiast do 15 grudnia tego roku za kolejny 
wyprzedzający rok. Czyli ta stawka będzie pobierana z góry. Z uwagi na charakter 
zamieszkiwania, bo tam mieszkańcy mogą pojawić się na tydzień, na dwa, na jeden 
dzień, na trzy dni. Każdy moment zamieszkania powoduje naliczenie rocznej opłaty 
bez względu na długość okresu przebywania. 
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Ostatni projekt uchwały, druk nr 84. To są nowe wzory deklaracji. Nie zmieniły 
się zasady właściwie przyjmowania deklaracji drogą elektroniczną. Tak, jak do 
dzisiaj, są one przyjmowane. Deklaracji mamy cztery rodzaje. Jedna DO-1 dla 
nieruchomości, którą zamieszkują mieszkańcy, DO-2- dla nieruchomości, na których 
nie zamieszkują mieszkańcy, DO-3- dla nieruchomości mieszanych, czyli są w części 
nieruchomości np. sklepy i w części mieszkania, DO-4 – dla budownictwa 
letniskowego i DOA- tj. załącznik dla wszystkich deklaracji, jeżeli podmiotów 
zobowiązanych jest więcej niż jeden, np. są współwłaściciele. Wówczas oni musza 
w załączniku podać swoje dane personalne, bo na podstawie ich danych my 
będziemy mogli wystawiać tytuły wykonawcze.  
To są właściwie wszystkie zmiany. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są pytania do pana Dyrektora? 
 

DYSKUSJA: 
 
Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
Panie Dyrektorze. Wróciłbym do pierwszego projektu uchwały- druk nr 80. Cieszę 
się, że Pan tak otwarcie stwierdził, że wyliczyliście Państwo kwotę, a później się 
różne składniki zmieniały dowolnie, żeby ta kwota została ustalona. 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Jest w uzasadnieniu uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
Wiem, rozumiem. Przypomnę, że w pierwszym roku, przed przyjęciem uchwały 
założyliście Państwo koszty roczne funkcjonowania systemu w wysokości 82 
milionów złotych. I potem rzeczywiście składowe się zmieniały tak, żeby 
dopasować tą kwotę. Ale, chciałbym spytać przy tej pierwszej szczególnie 
uchwale, czy, jeżeli już dzisiaj wiecie Państwo i sami, żeście informowali prasę, że 
w skali roku to jest gdzieś około 17 milionów zawyżone są koszty tej operacji, 
utylizacji odpadów komunalnych. Czy, przy tej okazji, skoro ustawa nas zmusza 
jakby na nowo przyjęcia tych uchwał nie można by było skorygować tej czapki i że 
tak powiem przynajmniej części mieszkańcom skompensować, zresztą część, którą 
żeście Państwo pobierali w sposób, że tak powiem nieuzasadniony. 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Jasne. Tutaj, tak jak Pan Prezydent powiedział te uchwały traktujemy, jako 
uchwały techniczne. Natomiast na kolejnej sesji rady miasta prawdopodobnie 
będzie dyskutowana zmiana w obszarze całego systemu gospodarki odpadami 
komunalnymi. To będzie czas budowania nowych założeń do specyfikacji istotnych 
warunków zamówienia. Intencją Prezydenta jest wrócić do tematu, o którym Pan 
Przewodniczący powiedział, po rozstrzygnięciu przetargu, bo wtedy tak naprawdę 
będziemy wiedzieli, czy nasz plan jest właściwy, bo jak wiemy, wiemy to z 
doświadczenia innych gmin stawki usług transportowych rosną nawet ponad 100%. 
W związku z tym, że myśmy założyli 70% wzrost. 
 
Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
Przy spadku cen paliw? 
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Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
No niestety, bo rynek się monopolizuje. W związku z tym jakby nie wiemy, nie 
chcemy za wcześnie reagować. To jest pierwsza rzecz. Druga rzecz. To też proszę o 
tym pamiętać, że podobnie jak przy poprzedniej korekcie, sprzed roku myśmy nie 
włączyli kwalifikowanych ustawą kosztów inwestycji dostawki, bo one są rozliczane 
właśnie z nadwyżki. Tak tą zasadę też tutaj przyjęliśmy. Nie ma ani amortyzacji, 
ani kosztów inwestycyjnych, która z tych dochodów powinna być finansowana, 
robimy to w sposób pośredni, czyli z wypracowanej nadwyżki.  
 
No i warto też tutaj jeszcze powiedzieć, że poza jakby sposobem planowania tej 
stawki, poza jakby inwestycjami jest jeszcze inny rodzaj wydatków, który jest 
kwalifikowany, jako wydatek systemu, ale nie jest skwalifikowany, jako wydatek 
wliczony do stawki, to jest opróżnianie koszy ulicznych i kupowanie koszy 
ulicznych. Czyli planujemy również z nadwyżki sfinansować działania ZDiZ w 
zakresie i dostarczania, stawiania koszy ulicznych. Myślimy tutaj też, w przyszłości 
przynajmniej o trójpakach na przykład, które by się pojawiły w często 
uczęszczanych ulicach, czy chodnikach. Jeden, surowcowe odpady w obszarze 
publicznym, ale to dopiero w przyszłości i również opróżnianie. To są też koszty, 
które są mogą być tylko z nadwyżki finansowane. 
 
Pan Piotr Grzelak, Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Myślę też Panie Dyrektorze, aby warto sprostować tę kwotę 17 milionów złotych. 
Gdyby Pan mógł składniki tej kwoty przytoczyć. 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Jest to nadwyżka około 20 milionów złotych. Przy czym ona jakby jest złożona z 
czterech źródeł pochodzenia. Jedno źródło, to to, co już było powiedziane, to, co 
Pan Przewodniczący powiedział, myśmy przeszacowali koszty. W związku z tym te 
koszty były mniejsze a to, dlatego, że udało nam się sprawnie zakupić dość tanie 
usługi transportowe, więc to jest jakby nasz sukces. I tego jakby na razie nie 
chcemy przejadać jak już mówiłem, chcemy to wykorzystać dopiero po 
przetargach, czyli wrócić do dyskusji na ten temat. To jest jakby pierwsze źródło. 
Tu wiemy, że mamy nieco oszczędności na poziomie 5-7 groszy mniej więcej, to 
jest mniej więcej ta relacja. Drugim jakby źródłem powstania tej nadwyżki jest, 
tej nadwyżki, bo to jest nadwyżka w dochodach tak naprawdę, to jest to, że 
myśmy zmniejszyli opłaty w II kwartale 2014, a więc przez I kwartał pobieraliśmy 
jeszcze te 56 groszy. Kolejnym źródłem powstania tej nadwyżki, no to mogą być 
przedpłaty, bo niektórzy płacą po prostu szybciej niż powinni płacić. I ostatnie 
źródło powstania tej nadwyżki, to jest, że przy braku segregacji odpadów płaci się 
wyższe stawki, a jak Państwo wiecie, my kalkulowaliśmy, przy założeniu, że 100% 
realizuje obowiązek ustawowy segregacji odpadów. I ta górka miała być właśnie na 
wygenerowanie nadwyżki. No i tak się stało. 
 
Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
Jeszcze jest jedno źródło.  
  
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Bo mniej więcej 20% deklaracji składa, że nie segreguje dzisiaj odpadów. 
   
Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
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Jeszcze jest jedno źródło, przypomnę. Sama konstrukcja stawki jest tak 
skonstruowana o metry kwadratowe na podstawie wskaźnika GUS z roku 
poprzedniego, że zawsze mamy zapas rocznych metrów kwadratowych w danym 
roku oddanych do użytku, od których mieszkańcy płacą.   
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Tu muszę z satysfakcją powiedzieć, że prawie, co do metra zaplanowaliśmy. Nie 
GUS. Ilość złożonych deklaracji, bo one biorą udział w podziale kosztów, 
potwierdziła około 11 milionów metrów, czyli to, co zakładaliśmy. 
 
Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
To był koniec grudnia 2012. 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Tylko, że mówię. Naszym punktem wyjścia był GUS, a dzisiaj punktem wyjścia są 
deklaracje, bo to one biorą udział w podziale kosztów, my nie widzimy 
niezgłoszonych nam metrów. Dzisiaj nie mówimy o GUS-ie, dzisiaj mówimy o 
zgłoszonych deklaracjach. Mniej więcej tyle zostało złożonych deklaracji, co 
planowaliśmy, około 11 milionów. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Ale my cały czas się obracamy w tej kwocie 82 milionów złotych od mieszkańców. 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Od zamieszkałych i nie zamieszkałych. 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Ale, czy firmy też w tej kwocie są? 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Są. Bo ja powiedziałem, że ten procent strumienia odpadów odbieranych od 
mieszkańców, bo my wiemy ile bierzemy od mieszkańców, ile od przedsiębiorstw. 
Tutaj dość dobrze trafiliśmy, bo było 72, albo 73% a teraz 74%, więc dość dobrze 
wyszło nam planowanie. 
 
Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
Tylko, że w danym roku kalendarzowym te mieszkania, które są oddawane, w ślad 
za nimi powinny wpływać deklaracje, a one są jakby nieuwzględnione w tej 
pierwszej wyliczance, tylko o to mi chodziło. 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Nie. Tutaj ja rozumiem, tylko jak gdyby punktem wyjścia naszych planów nie jest 
już GUS, tak jak było wcześniej, bo nie było deklaracji, tylko deklaracje. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Radny Borawski 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Mam kilka pytań do tej tabeli. Po pierwsze są tam dwa błędy. W pozycji 4 i 6 jest 
zadeklarowany wzrost, a tam jest spadek. Po drugie. Pozycja nr 2 w obu 
zagadnieniach. Pierwsza sprawa, znaczny spadek 12% związany z 
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zagospodarowaniem odpadów komunalnych, wiem, że to jest koszt Zakładu 
Utylizacyjnego. Z czego wynika tak znaczny spadek? 
 
Druga rzecz. Nowa pozycja. Usuwanie nielegalnych wysypisk, transport i 
rekultywowanie, 1 milion złotych. Jest to pozycja, której nie było w zeszłym roku, 
z czego to wynika i kto ją będzie realizował? 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Panie Przewodniczący, szanowni Państwo Radni. Druga pozycja została 
przeszacowana w roku 2014, bo myśmy zakładali, zresztą to było wygenerowane, 
tych kilku groszy nadwyżki. Myśmy planowali dużo większy strumień odpadów, a 
więc dużo wyższe koszty zagospodarowania tych odpadów. Ponieważ tych odpadów 
okazało się jest mniej w związku z tym te koszty zagospodarowania tych odpadów 
będą niższe. Natomiast, jeśli chodzi o milion złotych, to ZDiZ wykonał w ubiegłym 
roku usuwanie wysypisk na jakieś 200 tysięcy złotych. I wiemy, że to jest bardzo, 
bardzo za mało.    
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
A ZDiZ, w sensie? 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Jako struktura. Oni ze swoich pieniędzy w zeszłym roku wydali około 200 tysięcy 
złotych na usuwanie nielegalnych wysypisk, tylko, że to była kropla w morzu. 
Wobec tego zakładamy, że potrzeby w tym zakresie, żeby to mieszkańcy czuli, żeby 
zauważyli to, to jest koło pięć razy więcej, czy około miliona złotych, ale to są 
wciąż plany. Nie mamy punktu odniesienia tak naprawdę, bo nie można było 
finansować z tego, a więc należy przyjąć, że ZDiZ wydał 200 tysięcy nie, dlatego, 
że nie było potrzeby na więcej, tylko po prostu nie miał więcej kasy. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są pytania jeszcze? 
 
Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
Chciałbym tylko uzupełnić. Poza tym znowu tutaj kryje się pewne źródło rezerwy. 
To, o czym zresztą Pan Dyrektor przed chwilą powiedział. Poprzednio, przed 
wprowadzeniem uchwały śmieciowej w cudzysłowie w życie, 94% wszystkich 
odpadów wywożonych do ZUT były, jako niesegregowane, 6% było przyjęte, jako 
segregowane. W miarę wprowadzania systemu, mam nadzieję, ze ciągle rośnie ta 
ilość odpadów segregowanych. Przypomnę, że stawka podstawowa była liczona, 
jako na segregowane, czyli wszystkie te, które przed wejściem uchwały w życie 
właściwie były, stanowiły gro odpadów do ZUT, były obłożone wyższą opłatą. I stąd 
się nałożyło to, w związku z tym, że wzrasta strumień odpadów segregowanych, to 
koszty ZUT spadają, bo zresztą takie założenia ustawy były. I tu się bierze Panie 
Dyrektorze ta różnica w kosztach ZUT. 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Widzę, że Pan Przewodniczący liczył prawie z nami. 
 
Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
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Przypomnę Panie Dyrektorze, że ja licząc, w tym samym miejscu, gdy liczyliśmy 
pierwszy raz, to ja się pomyliłem o grosz na mieszkańca, w odróżnieniu od 
Państwa, gdzie przestrzeliliście o kilkanaście milionów złotych  
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
To, co Pan mówił jakby potwierdza to, że konstrukcja nie jest, po pierwsze prosta, 
bo jest wiele, wiele źródeł wpływających na to, a po drugie jesteśmy 
transparentni, bo my tego nie ukrywamy. Pokazaliśmy Państwu w tabeli. 
 
Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
Trudno ukryć taką kwotę. 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Przepraszam też za brak tych dwóch minusów. Faktycznie to jakoś przeoczyliśmy. 
 
Radna Anna Kołakowska, członek Komisji 
Druk nr 82. Na podstawie, czego liczone są te ilości odpadów? 
 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Druk nr 82. Jak już mówiłem, też powinno być w uzasadnieniu. Czyli ustawa mówi, 
że mamy wyliczyć ten ryczałt w oparciu o pojemniki. Natomiast, żeby wyliczyć 
pojemniki musimy wiedzieć, jaki strumień odpadów przyjąć. Przyjęliśmy dwa 
parametry, że jest to gospodarstwo 2, 4 osobowe. To znaczy domek letniskowy, że 
produkuje odpady 4 osoby, i że produkuje prze 5 miesięcy. Regulamin w sprawie 
utrzymania czystości i porządku, jak Państwo zajrzycie tam daje normy, że 4 
osobowe gospodarstwo domowe produkuje tyle i tyle niesegregowanych mokrych i 
suchych, razy 5 miesięcy – daje nam pewien strumień odpadów. Ten strumień 
odpadów dzielimy przez wielkość pojemników, które założyliśmy, że 60 l - na 
mokre, 140 l - na suche i 240 l - na zmieszane. To dało nam krotność tych 
pojemników. Czyli 22 pojemniki mokre suche, 18 pojemników niesegregowanych 
razy ceny, które są zmieniane obecnie w uchwale w druku nr 81, czyli cena za 
pojemnik, i dało nam kwotę wynikową, czyli 264 złote- przy segregowanych i 324 
złote- przy niesegregowanych. 
 
Radna Anna Kołakowska, członek Komisji 
Dlaczego założenie jest, że to rodzina czteroosobowa, skąd to się bierze? 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
To jest pewna średnia. Zakładamy, że domki letniskowe nie są zajmowane przez 
jedną osobę, zakładamy, że będą zajmowane przez rodzinę i zakładamy, że będą 
funkcjonować w okresie letnim, a więc przez okres tych pięciu miesięcy. Czy to 
jest słuszne? Nie wiemy, bo jak powiedziałem nie mamy żadnego punktu 
odniesienia. I tutaj każde założenie może być dobre, albo złe. My po prostu 
przyjęliśmy takie, ale też nie ma żadnych źródeł informacji, które mogłyby 
zweryfikować te założenia negatywnie. Możemy się spierać, że nie 4 osoby, a 
siedem osób, może nie pięć miesięcy, a może 3 miesiące. Nie wiemy. Tak samo jak 
nie wiemy ile jest tego typu gospodarstw, bo GUS podaje, że to jest jedno 
gospodarstwo. Natomiast ustawa, jeszcze tylko dopowiem wprowadziła po to ten 
obowiązek, żeby opłaty były niższe, niż gdyby mieli składać normalną deklarację. 
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Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Głosów w dyskusji już nie widzę, przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty dla nieruchomości, na których 
zamieszkują mieszkańcy – druk nr 80. 
 
Głosowanie 
Komisja 4 głosami za, przy 3 głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się 
- przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, bez 
poprawek - zawarty w druku nr 80. Opinia Nr 3-1/14/2/2015 

 
 
 

PUNKT – 1.2. 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie ustalenia stawki 
opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi za pojemniki z odpadami 
komunalnymi powstałymi na nieruchomości, na której nie zamieszkują 
mieszkańcy a powstają odpady komunalne – druk nr 81.Oryginał projektu uchwały - 
druk nr 81 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 27 stycznia 
2015 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.81.2015 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Projekt uchwały został zreferowany i dyskusja odbyła się w punkcie 1.1., 
przechodzimy do głosowania. 
 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
w sprawie ustalenia stawki opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi za 
pojemniki z odpadami komunalnymi powstałymi na nieruchomości, na której nie 
zamieszkują mieszkańcy a powstają odpady komunalne – druk nr 81. 
 
 
Głosowanie 
Komisja 4 głosami za, przy 3 głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się 
- przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, bez 
poprawek - zawarty w druku nr 81. Opinia Nr 3-1/15/3/2015 

 
PUNKT – 1.3. 



16 
 

Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie ustalenia 
ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla 
nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe lub innych 
nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno - wypoczynkowe, 
wykorzystywanych jedynie przez część roku – druk nr 82. Oryginał projektu 
uchwały - druk nr 82 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 27 
stycznia 2015 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.82.2015 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Projekt uchwały został zreferowany i dyskusja odbyła się w punkcie 1.1., 
przechodzimy do głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi dla nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe lub 
innych nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno - wypoczynkowe, 
wykorzystywanych jedynie przez część roku – druk nr 82. 
  
Głosowanie 
Komisja 4 głosami za, przy 3 głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się 
- przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, bez 
poprawek - zawarty w druku nr 82. Opinia Nr 3-1/16/4/2015 

 
 

PUNKT – 1.4. 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w 
sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi – druk nr 83. Oryginał projektu uchwały - 
druk nr 83 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 27 stycznia 
2015 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.83.2015 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Projekt uchwały został zreferowany i dyskusja odbyła się w punkcie 1.1., 
przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu 
uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi – druk nr 83. 
 
 
Głosowanie 
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Komisja 4 głosami za, przy 3 głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się 
- przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, bez 
poprawek - zawarty w druku nr 83. Opinia Nr 3-1/17/5/2015 

 
 

PUNKT – 1.5. 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w 
sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości położonych 
na terenie Gminy Miasta Gdańska oraz warunków i trybu składania deklaracji za 
pomocą środków komunikacji elektronicznej – druk nr 84.Oryginał projektu 
uchwały - druk nr 84 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 27 
stycznia 2015 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.84.2015 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Projekt uchwały został zreferowany i dyskusja odbyła się w punkcie 1.1., 
przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 
nieruchomości położonych na terenie Gminy Miasta Gdańska oraz warunków 
i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej – 
druk nr 84.  
 
Głosowanie 
Komisja 4 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 3 głosach wstrzymujących się 
- przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, bez 
poprawek - zawarty w druku nr 83. Opinia Nr 3-1/18/6/2015 

 
 

PUNKT – 2. 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na 
lata 2015-2040 – druk nr 39. Oryginał projektu uchwały - druk nr 39 stanowi 
załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 29 stycznia 2015 roku. 
Sprawa: BRMG - S.0006.39.2015 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pani Maria Wojnarowska, Kierownik Referatu Planowania w Wydziale Budżetu 
Miasta i Podatków. 
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 34 powiedziała 
m.in., że w przypadku obecnej zmiany mamy do czynienia jedynie ze zmianą tzw. 
rodzaju przedsięwzięć polegającą na wprowadzeniu nowego przedsięwzięcia o 
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nazwie rozbudowa i modernizacja sieci drogowej i kolejowej w pocie wewnętrznym 
w Gdańsku. Przedsięwzięcie planowane jest do realizacji 2015-2017. Jego 
realizacja będzie przy współudziale dwóch podmiotów, czy Portu Gdańskiego i 
Gminy Miasta Gdańska. Celem realizacji przedsięwzięcia jest poprawa dostępności 
do Portu Gdańsk poprzez likwidację tzw. wąskich gardeł w postaci dwóch 
lokalizacji, czyli ul. Portowej, Kaczeńce i Portowej, czyli zespołu ulic oraz linii 
kolejowej zdekapitalizowanej, która mogłaby obsłużyć znacznie większą ilość 
przewozową. Zakres rzeczowy przeznaczony do realizacji przez Gminę Miasta 
Gdańska obejmuje przebudowę około 3,5 km dróg oraz tory kolejowe 9,7 km.  
 
Wnioskujący uznali, że jakby cel, który powinien być osiągnięty w wyniku realizacji 
tego przedsięwzięcia, to wzrost funkcjonalności i konkurencyjności Portu 
Północnego w Gdańsku, zwiększenia atrakcyjności terenów przyportowych oraz 
poprawa dostępności komunikacyjnej Gdańska, zmniejszenie emisji dwutlenku 
węgla.  
 
Tutaj trzeba zaznaczyć, że realizatorzy projektu starają się o znaczne 
dofinansowanie z Funduszu Europejskiego „Łącząc Europę”. Byłaby to kwota dla 
ogólnej wartości projektu odnotowanej na prawie 285 milionów złotych. Kwota 
dofinansowania wyniosłaby 241,5 milionów złotych. Koszt, który poniesie Gmina 
Miasta Gdańska w realizacji tego przedsięwzięcia jest 149,6 miliona złotych i w 
obecnej WPF na dane przedsięwzięcie obejmuje wartości stanowiące wkład własny 
projektu w części realizowanej przez Gminę Miasta Gdańska tj. łącznie 20,9 
miliona złotych. Na rok 2015 jest to kwota 9,9 miliona złotych.   
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Przepraszam. Jeszcze raz, bo tam tak nieściśle Pani podała, bo najpierw była 
kwota globalna, kwota dofinansowania a potem kwota udziału miasta. Rozumiem, 
że kwota udziału miasta zawiera dofinansowanie, o które się staramy, dlatego 
jeszcze raz poproszę o wymienienie tych kwot. 
 
Pani Maria Wojnarowska, Kierownik Referatu Planowania w Wydziale Budżetu 
Miasta i Podatków. 
Ogólna wartość projektu, czyli dwóch realizatorów łącznie szacuje się na kwotę 
284,7 miliona złotych. Dla całej wartości projektu dofinansowanie Z Funduszu 
„Łącząc Europę” stanowiłoby łącznie 241,5 miliona złotych.  
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Czyli 85%. 
 
Pani Maria Wojnarowska, Kierownik Referatu Planowania w Wydziale Budżetu 
Miasta i Podatków. 
Tak. W tym ogólnym koszcie część finansowaną przez Gminę Miasta Gdańska 
łącznie z kwotą dofinansowania tj. kwota 149,6 miliona złotych. 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Czyli połowa? 
 
Pani Maria Wojnarowska, Kierownik Referatu Planowania w Wydziale Budżetu 
Miasta i Podatków. 
Tak.  
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Natomiast kwoty, które w obecnym projekcie uchwały wprowadzane są, jako 
wielkości planowane w poszczególnych latach na realizację przedsięwzięcia w 
obecnej fazie stanowią wkład własny do projektu, w części realizowanej przez 
Gminę Miasta Gdańska, tj. 15% tej połowy kosztów na realizację projektu. 
  
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Wszystko jasne. Drugim beneficjentem jest Zarząd Portu. 
 
Pani Maria Wojnarowska, Kierownik Referat Planowania w Wydziale Budżetu 
Miasta i Podatków. 
Tak jest.           
             
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
A co z PKP PLK?          
     
Pani Maria Wojnarowska, Kierownik Referat Planowania w Wydziale Budżetu 
Miasta i Podatków. 
Wnioskujący dla tego przedsięwzięcia wymienili tylko dwóch realizatorów, czyli 
Zarząd Morskiego Portu Gdańsk oraz Gminę Miasta Gdańska i nie ma tu mowy na 
tym etapie o trzecim udziałowcu.       
            
 
Radna Anna Kołakowska, członek Komisji 
Czy ulica Nowe Kaczeńce będzie się pokrywała mniej więcej z obecną ul. Kaczeńce?
    
Pani Maria Wojnarowska, Kierownik Referatu Planowania w Wydziale Budżetu 
Miasta i Podatków. 
Nie znam takich szczegółów. 
 
Pan Piotr Grzelak, Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Ulica Nowe Kaczeńce jest w ramach Pomorskiego Centrum Logistycznego, czyli 
bardziej w kierunku terminala DCT.       
            
Radna Anna Kołakowska, członek Komisji 
Rozumiem, że te inwestycje będą obsługiwały także Centrum Logistyczne, a kto 
będzie właścicielem tych inwestycji?       
         
Pan Piotr Grzelak, Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Właścicielem gruntów Centrum Logistycznego jest gmina miasta Gdańska, w 
właściwie spółka Gdańska Agencja Rozwoju Gospodarczego, która wydzierżawiła 
spółce i innym podmiotom teren pod budowę zaplecza terminala głębokowodnego, 
hal logistycznych, to jest na majątku gminy. Tam GARG dzierżawi nie tylko tej 
firmie, ale miejmy nadzieję dla innych firm tam chcących się ulokować, bo to jest 
park przemysłowo-logistyczny. Jednocześnie GARG buduje biurowiec Koga, przy tej 
ulicy, gdzie znajdą miejsce różne służby celne, m.in. będą obsługiwały terminal 
głębokowodny, ale też i inne. 
            
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji     
W zasadzie zmiana zacna, dyskutowaliśmy o tych inwestycjach. Natomiast, jeśli 
chodzi o całokształt tej wieloletniej prognozy, to ta zmiana jest oczywiście 
niewystarczająca na dzisiaj. 
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Przewodniczący Piotr Dzik 
Będziemy zmieniali po kolei, co Komisję, a od czegoś trzeba zacząć. Nie ma więcej 
pytań, przechodzimy do głosowania.       
            
             

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miasta Gdańska na lata 2014-2040 – druk nr 39. 

 
Głosowanie:   
Komisja 4 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 2 głosach wstrzymujących się - 
przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, bez 
poprawek - zawarty w druku nr 83. Opinia Nr 3-1/19/7/2015 
 

 
 
 

PUNKT – 3. 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie zmiany uchwały 
w sprawie upoważnienia Zastępcy Prezydenta Miasta Gdańska do 
reprezentowania Miasta Gdańska w Zgromadzeniu Metropolitalnego Związku 
Komunikacyjnego Zatoki Gdańskiej, wyboru dodatkowych członków 
Zgromadzenia oraz udzielenia upoważnienia do oddawania głosów w imieniu 
członków Zgromadzenia – druk nr 25.Oryginał projektu uchwały - druk nr 25 
stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 29 stycznia 2015 
roku. Sprawa: BRMG - S.0006.25.2015 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pan Dimitris. T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Zreferował przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 25, zgodnie z 
uzasadnieniem do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały RMG 
w sprawie zmiany uchwały w sprawie upoważnienia Zastępcy Prezydenta Miasta 
Gdańska do reprezentowania Miasta Gdańska w Zgromadzeniu Metropolitalnego 
Związku Komunikacyjnego Zatoki Gdańskiej, wyboru dodatkowych członków 
Zgromadzenia oraz udzielenia upoważnienia do oddawania głosów w imieniu 
członków Zgromadzenia – druk nr 25.  
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Głosowanie:   
Komisja 6 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się - 
przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, bez 
poprawek - zawarty w druku nr 83. Opinia Nr 3-1/20/8/2015 
 
 

PUNKT – 4. 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie ustalenia 
jednostkowych stawek kalkulacyjnych dotacji przedmiotowych dla Gdańskiego 
Zarządu Nieruchomości Komunalnych Samorządowy Zakład Budżetowy w 
Gdańsku na 2014 rok – druk nr 36.Oryginał projektu uchwały - druk nr 36 stanowi 
załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 29 stycznia 2015 roku. 
Sprawa: BRMG - S.0006.36.2015 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Dimitris. T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Zreferował przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 36, zgodnie z 
uzasadnieniem do projektu uchwały. 
 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały RMG 
w sprawie ustalenia jednostkowych stawek kalkulacyjnych dotacji 
przedmiotowych dla Gdańskiego Zarządu Nieruchomości Komunalnych 
Samorządowy Zakład Budżetowy w Gdańsku na 2014 rok – druk nr 36.  
 
Głosowanie:   
Komisja 6 głosami za - jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały, bez poprawek - zawarty w druku nr 36. Opinia 
Nr 3-1/21/9/2015 

 
PUNKT – 4.1. 

Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie przyjęcia do 
realizacji rocznego planu potrzeb w zakresie wykonywania prac społecznie 
użytecznych na 2015 rok w mieście Gdańsku – druk nr 42.Oryginał projektu 
uchwały - druk nr 42 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z 
dnia 29 stycznia 2015 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.42.2015 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pani Anna Przybyszewska, przedstawiciel Wydziału Rozwoju Społecznego  
Zreferowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 42, zgodnie z 
uzasadnieniem do projektu uchwały. 
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Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały RMG 
w sprawie przyjęcia do realizacji rocznego planu potrzeb w zakresie 
wykonywania prac społecznie użytecznych na 2015 rok w mieście Gdańsku – 
druk nr 42.  
 
Głosowanie:   
Komisja 6 głosami za - jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały, bez poprawek - zawarty w druku nr 36. Opinia 
Nr 3-1/22/10/2015 
 
 

 
 
 
 

PUNKT – 5. 
Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie uregulowania 
stanu prawnego lokalu przy ul. Panieńskiej 23/24 w Gdańsku. Pismo WGK-
II.7123.1.100.2013.AW.2423 z dnia 05.01.2015r. wraz z raportem stanowi 
załącznik nr 4 do protokołu. 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 

 
 

PUNKT – 6. 
Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie uregulowania 
stanu prawnego lokalu przy ul. Bydgoskiej 2 w Gdańsku. Pismo WGK-
II.7123.1.103.2014.AW.342840 z dnia 19.12.2014r. wraz z raportem stanowi 
załącznik nr 5 do protokołu. 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 
 

 
 

PUNKT – 7. 
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Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie uregulowania 
stanu prawnego lokalu przy ul. Władysława IV 11A w Gdańsku. Pismo WGK-
II.7123.1.65.2014.AW.342818 z dnia 19.12.2014r. wraz z raportem stanowi 
załącznik nr 6 do protokołu. 
Przestawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 
 

 
PUNKT – 8. 

Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie uregulowania 
stanu prawnego lokalu mieszkalnego, przy ul. Zalesie 21 w Gdańsku. Pismo 
WGK-II.7123.1.40.2014.AW.342781 z dnia 19.12.2014r. wraz z raportem 
stanowi załącznik nr 7 do protokołu 
Przestawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 
 

 

PUNKT – 9. 
Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie uregulowania 
stanu prawnego lokalu mieszkalnego, przy ul. Podmiejskiej 17A w Gdańsku. 
Pismo WGK-II.7123.1.38.2014.AW.342739 z dnia 19.12.2014r. wraz z raportem 
stanowi załącznik nr 8 do protokołu 
Przestawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 
 

PUNKT – 9.1. 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 
uregulowania stanu prawnego lokalu przy ul. Złota Karczma 3 w Gdańsku. Pismo 
WGK-II.7123.1.32.2014.MSAW. 15032 z dnia 16.01.2015r. wraz z raportem 
stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
Przestawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 
 
 

PUNKT – 10. 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 
przyznania prawa do wynajmu lokalu socjalnego z pominięciem kolejności 



24 
 

umieszczonej na wykazie osób/rodzin zakwalifikowanych do zawarcia umowy 
najmu lokalu socjalnego. Pismo WGK-II.7140.1.714.2005.JH.347137 z dnia 
24.12.2014r. wraz z raportem stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
Przestawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 
 

 
 

PUNKT – 11. 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 
przyznania prawa do wynajmu lokalu socjalnego z pominięciem kolejności 
umieszczonej na wykazie osób/rodzin zakwalifikowanych do zawarcia umowy 
najmu lokalu socjalnego. Pismo WGK-II.7140.1.119.2012.JH.347149 z dnia 
24.12.2014r. wraz z raportem stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
Przestawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 
 
 

 
PUNKT – 12. 

Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 
przyznania prawa do wynajmu lokalu socjalnego z pominięciem kolejności 
umieszczonej na wykazie osób/rodzin zakwalifikowanych do zawarcia umowy 
najmu lokalu socjalnego. Pismo WGK-II.7140.1.839.2009.JH.347160 z dnia 
29.12.2014r. wraz z raportem stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
Przestawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 
 
 

PUNKT – 13. 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 
przyznania prawa do wynajmu lokalu socjalnego z pominięciem kolejności 
umieszczonej na wykazie osób/rodzin zakwalifikowanych do zawarcia umowy 
najmu lokalu socjalnego. Pismo WGK-II.7140.1.239.2001.JH.347187 z dnia 
29.12.2014r. wraz z raportem stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
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Przestawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 

 
 

PUNKT – 13.1. 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 
wyrażenia zgody na dalsze użyczenie lokalu użytkowego, położonego przy ul. 
Miszewskiego 17 w Gdańsku na rzecz Stowarzyszenia Współpracy Kobiet NEWW 
– na okres do 5 lat. Pismo WGK-II.7152.1.4.2015.MZ. 22858 z dnia 19.01.2015r. 
stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
Przestawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Referując przedmiotowy wniosek powiedziała m.in., że Stowarzyszenie korzysta z 
lokalu przy ul. Miszewskiego 17 o powierzchni 121, 91 m2 z przeznaczeniem na 
siedzibę i realizację celów statutowych. Dotychczas korzystało z tego lokalu na 
zasadzie użyczenia przez okres 3 lat. Realizuje pomoc dla kobiet w Europie 
Środkowo-Wschodniej. Swoje cele realizuje poprzez prowadzenie regionalnego 
centrum informacyjnego inicjatyw budżetowych kobiecych. Jest pozytywnie 
postrzegane przez Wydział Rozwoju Społecznego, z którym ściśle współpracuje. 
Biorąc po uwagę, ze wykorzystali dotychczasowy trzyletni okres użyczenia, Pan 
Prezydent zwraca się o zaopiniowanie wniosku Stowarzyszenia o użyczenie tego 
lokalu na okres kolejnych 5 lat, co jest zgodne z § 8 ust. 4 uchwały Rady Miasta 
Gdańska w sprawie zasad najmu lokali użytkowych. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są głosy w dyskusji? 
 
Radna Anna Kołakowska, członek Komisji  
Na stronach stowarzyszenia widzę, że promuje fundację im. Róży Luksemburg. 
Myślę, że lepiej byłoby przyjrzeć się temu stowarzyszeniu. 
 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Czy ta działalność jest niezgodna z prawem? 
 
Radna Anna Kołakowska, członek Komisji  
Jest zgodna, ale chyba Pan Radny wie, kim była Róża Luksemburg. Chyba doskonale 
wiemy… 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Doskonale wiemy, ale mamy pluralizm w naszym mieście. 
 
Radna Anna Kołakowska, członek Komisji  
No dobrze, to Pan sobie zagłosuje za, po co się unosić. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
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Halo, halo, uporządkujmy tę dyskusję. Rozmawiamy w tej chwili o dalszym 
użyczeniu lokalu na rzecz Stowarzyszenia Współpracy Kobiet NEEW, a Pani Radna 
mówi, o czym? 
 
Radna Anna Kołakowska, członek Komisji  
To jest mój głos w dyskusji. Jedno wejście na stronę stowarzyszenia i widzę, że 
promuje fundację im. Róży Luksemburg. Chyba mogę się wypowiedzieć o tym, co 
zauważyłam na stronie internetowej stowarzyszenia. 

 
Radny Maciej Stybor, członek Komisji 
Gender, edukacja, praca, Związek Miast Bałtyckich ds. Równości Płci, lewacka 
organizacja jednym słowem mówiąc.  
 
Radna Anna Kołakowska, członek Komisji  
To pan więcej zauważył niż ja, bo ja tego nie zauważyłam. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Pani radna poruszyła tu, powiedziałbym odwieczny temat. Zawsze mamy z tym 
problem. Czy organizacje, które mają inny profil polityczny, światopoglądowy w 
Gdańsku mogą korzystać z publicznej własności. I jakoś rzeczywiście każda taka 
chwila, kiedy mamy zagłosować, podjąć jakąś decyzję, z przyczyn osobistych, tak 
to rzeczywiście człowiek wraca do punktu wyjścia, chociaż na tym dyskutowaliśmy 
wiele razy. Jak gdyby wydaje się, że już postępujemy automatycznie, a to jednak 
rzeczywiście wraca. Stąd w takiej dyskusji, tu na forum Komisji pamiętam, 
rzeczywiście zwyciężał zawsze taki pogląd, że inne środowiska światopoglądowe 
mają prawo również do własności publicznej, a więc do użyczenia lokalu. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
I tak zawsze żeśmy do tego podchodzili.   
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
W sensie opinii Komisji, bo na przykład Krytyka Polityczna też korzysta z tego 
publicznego majątku. Niemniej jednak pod Krytyką Polityczną też 
demonstrowałem, tak, przeciwko ich działaniom powiedzmy, czy coś takiego, więc 
to są rzeczy, które gdzieś rozstrzygamy w sumieniu. I tylko chciałem przypomnieć 
Panie Przewodniczący, że czasem może tak by, że mamy dylematy związane 
właśnie z postulatem jakiegoś stowarzyszenia, czy innej organizacji, która nie 
zawsze jest zgodna z naszym światopoglądem, czy jakimś profilem działalności 
powiedzmy, czy moralnością, czy polityką itd. Dziękuję bardzo. 
 
Radna Anna Kołakowska, członek Komisji  
Ale też chciałam zwrócić uwagę, że musimy również myśleć o tym, i widzieć to, 
jaką ideologię promuje dana organizacja i czy przypadkiem nie jest to ideologia, 
która demoralizuje młodzież, która uderza w jakiś fundament naszej cywilizacji, bo 
przecież nie wszyscy mają … 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Przepraszam bardzo. Udzieliłem głosy radnemu Borawskiemu. 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
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Gdybym mógł. Po pierwsze. W praktyce tej Komisji nigdy nie wchodziliśmy w 
takiego typu spory ideologiczne. Naszym kryterium powinno być to, czy jest to 
zarejestrowana organizacja, która działa zgodnie z prawem na terenie Polski. Są 
inne sądy rejestrowe i inne ku temu powołane instytucje, żeby sprawdzać tego 
typu stowarzyszenia, fundacje, czy inne formy prawne działalności w sferze 
publicznej. Jeżeli w tym momencie zaczniemy ograniczać dostęp do lokali dla 
stowarzyszeń ze względu na to, że komuś się nie podoba ta a nie inna ideologia, to 
jest to jakiekolwiek zaprzeczenie idei pluralizmu. Mamy różnego rodzaju 
stowarzyszenia, te bardziej prawicowe, te bardziej lewicowe, te, które mają jeden 
cel, te, które mają inne cele. Jeżeli Państwu nie pasuje działalność takiego 
stowarzyszenia, to proponuję, tak jak mówił tutaj radny Koralewski, iść pod drzwi 
takiego stowarzyszenia i manifestować tam swoje niezadowolenie, a my w tym 
momencie jesteśmy w funkcji urzędniczej. Jeżeli jest to wszystko zgodne z 
prawem, to każdy ma prawo prowadzić swoją działalność zgodnie z prawem na 
terenie naszego miasta i naszego państwa.  
 
Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
Pani Dyrektor. Czy ten najem lokali komunalnym dla tego typu organizacji jest w 
jakiś sposób preferencyjny do pozostałych najemców, którzy funkcjonują na rynku? 
 
Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Tak. Jest to stowarzyszenie pożytku publicznego, a więc zgodnie z obowiązującą 
uchwałą miałoby prawo skorzystania z preferencyjnej stawki czynszu w wysokości 
5% stawki bazowej. To na dzień dzisiejszy jest na poziomie 1,46 zł. 
 
Radna Anna Kołakowska, członek Komisji  
Kwota 1,46 za m2? 
 
Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Tak. Natomiast chciałabym jeszcze dodać, że to stowarzyszenie prowadzi 
specjalistyczne poradnictwo prawne i psychologiczne dla ofiar przemocy w rodzinie 
i z problemem alkoholowym. Od wielu lat współpracuje z gminą uczestnicząc w 
konkursach grantowych na działania na rzecz społeczności lokalnej. Tutaj nie 
wchodzę tak jak gdyby w preferencje ideologiczne, natomiast to wskazuje na to, 
jakimi działaniami się to stowarzyszenie charakteryzuje.  
 
Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
Tutaj się pozwolę nie zgodzić z kolegą Borawskim, który stwierdził, że nasza opinia 
bądź udzielenie pozytywnej opinii lub nie ma charakter czysto urzędniczy. Właśnie 
jesteśmy po to reprezentantami mieszkańców Gdańska, żeby w jakiś sposób 
ostrożnie, czy rozważnie gospodarować tego typu przywilejami, jak preferencyjny 
najem poszczególnych lokali. To jest nasza, bynajmniej nie urzędnicza rola. 
Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Proszę bardzo. Głos ma radna Kołakowska. 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Ale to jest ad rem tego, co zostało powiedziane, w sensie tego, żeby wyprostować 
dyskusję, bo ktoś może czegoś nie zrozumiał. Wyprostowanie tego, co zostało 
powiedziane, tylko i wyłącznie o to chodzi. 
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Radna Anna Kołakowska, członek Komisji  
Tylko chciałam nawiązać do tego, co Pan Borawski powiedział, że przy rejestracji 
sąd bierze pod uwagę statut. W statucie nie pisze zazwyczaj, jaka ideologia będzie 
promowana przez dane stowarzyszenie, bo nie ma takiego wymogu, w trakcie to 
wychodzi, i stąd po prostu myślę, że ta jednak obserwacja, że zajrzeliśmy na 
stronę. Pan Przewodniczący Strzelczyk ma bardzo celne spostrzeżenie, no musi to 
być jakąś wskazówką do tego, na co mają być wydawane publiczne pieniądze. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Pani Dyrektor. Nie pamiętam w tej chwili zapisu uchwały, nasza opinia jest 
obligatoryjna, czy taka fakultatywna dla Pana Prezydenta? 
 
Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Po uzyskaniu pozytywnej opinii właściwej Komisji Rady. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Pani Dyrektor. Proszę powiedzieć od ilu lat oni działają? 
 
Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Oni mają umowę najmu zawartą w 2011 roku. Pod koniec 2011 roku wystąpili z 
wnioskiem o użyczenie tego lokalu i aktualnie nie przedłużenie umowy użyczenia 
skutkować będzie powrotem do dotychczasowej umowy najmu. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Nie było jakiś scysji z nimi, czy coś w tym rodzaju? 
 
Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Nie. 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Chciałbym jedną rzecz wyprostować. Po pierwsze. Nie tylko takie stowarzyszenia 
korzystają z preferencyjnych stawek, ale absolutna większość, jeżeli nie wszystkie 
stowarzyszenia o tego typu profilu. To znaczy, jeżeli jest to organizacja non profit, 
kiedy jest to organizacja związana właśnie z polityką, kiedy mówimy o biurach 
poselskich, senatorskich, biurach partii politycznych, stowarzyszeniach 
politycznych itd. itd. Przodują w tym zwłaszcza dwa lokale, w których większość 
takich stowarzyszeń się mieści, tzn. lokal na Miszewskiego 17, jeśli dobrze kojarzę, 
i był lokal na ul. Kosynierów Gdyńskich i był lokal wis a wis Urzędu Miejskiego, 
gdzie też takiego typu organizacje miały miejsce. Jeżeli dobrze pamiętam, to, co 
jakiś czas organizowane są przetargi właśnie pod takie lokale, na które jest taka 
preferencyjna stawka. Jeżeli my dzisiaj nie udzielimy tego przedłużenia, to taka 
organizacja będzie mogła znowu wystartować w takim samym przetargu i uzyskać, 
dlatego, że działa zgodnie z prawem i ma podbudowę swojej działalno9ści, uzyskać 
znowu preferencyjną stawkę na kolejne 3 lata. I my będziemy się tak zastanawiać, 
czy im przedłużać, czy nie przedłużać, idąc właśnie w spór ideologiczny, czy nam 
się ich działalność podoba, czy nam się ich działalność nie podoba. 
 
Radna Anna Kołakowska, członek Komisji  
Czy jest Pan pewien, czy jak gdyby kolega wystąpił z taką prośbą wystąpił, żebyśmy 
za 1,50 oddali w najem też nie miałby pan żadnych wątpliwości? 
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Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
W 150%. 

 
Radna Anna Kołakowska, członek Komisji  
Nie miałabym rzeczywiście wątpliwości. Czy jest Pan pewien, jeśli organizacja 
promuje fundację Róży Luksemburg, fundację, która jest przeciwko istnienia 
państwa polskiego, bo rzeczniczką tego, że się państwo polskie nie odrodziło była 
właśnie Róża Luksemburg, twórcy ideologicznej zbrodni komunistycznej. Czy to 
naprawdę takie organizacje można promować? W dzisiejszych czasach, kiedy 
potrzebujemy silnej Polski, opartej na wartości, mamy antywartości popierać i 
pozwalać na to, żeby rozwijały się takie organizacje? Na chyba niekoniecznie. 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Panie Przewodniczący. Nie będę wchodził z Panią Radną w spór ideologiczny, bo to 
jest naprawdę poniżej mojej godności. 

 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Proszę Państwa. Czy ktoś ma jeszcze coś do powiedzenia. Nie ma 
Proszę Państwa. Pan Prezydent wystąpił do naszej Komisji o opinię, bo chce 
użyczyć lokal dla Stowarzyszenia Współpracy Kobiet NEWW na okres pięciu lat. 
 
Pani Dyrektor. Czy my możemy okres skrócić, czy nie możemy? 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Taki jest wniosek Prezydenta. 
 
Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Pan Prezydent wnioskuje na okres do 5 lat, ale sugestie Państwa są również brane 
pod uwagę. 
 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Wobec tego zgłaszam wniosek formalny o użyczenie na okres 3 lat i przyjrzymy się 
działalności tej organizacji. Kto jest za takim wnioskiem? 
 
Głosowanie: 
1 głos za, 3 głosy przeciw, 1 głos wstrzymujący się. Radny Piotr Borawski nie wziął 
udziału w głosowaniu. 

 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Wniosek nie uzyskał akceptacji. Zatem poddaję pod głosowanie wniosek zgodnie 
z przyjętym porządkiem obrad o przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie wniosku 
Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia zgody na dalsze użyczenie 
lokalu użytkowego, położonego przy ul. Miszewskiego 17 w Gdańsku na rzecz 
Stowarzyszenia Współpracy Kobiet NEWW – na okres do 5 lat. 
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Głosowanie: 
Za pozytywnym zaopiniowaniem wniosku głosowanie przebiegło w następujący 
sposób: 2 głosy za, 3 głosy przeciw i 1 głos wstrzymujący się.  
 
 
Wobec powyższego głosowania Komisja negatywnie zaopiniowała wniosek w 
sprawie dalszego użyczenia na okres do 5 lat lokalu użytkowego z przeznaczeniem 
na siedzibę i realizację celów statutowych dla Stowarzyszenia Współpracy Kobiet 
NEWW. Opinia Nr 3-1/33/21/2015 

 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Jaki był termin umowy, tego użyczenia? 
 
Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Mieli umowę użyczenia, ale wcześniej mieli umowę najmu. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Nie, nie o to mi chodzi. Obecne użyczenie, do kiedy jest? 
 
 
Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Już się skończyło. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
I co teraz? 

 
Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Teraz mają umowę najmu, ponieważ umowa najmu była zawieszona na czas 
udzielonego użyczenia. 

 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Przechodzimy do następnego punktu obrad Komisji. 

 
 
 
 
 

PUNKT – 13.2. 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 
wyrażenia zgody na dalsze użyczenie lokalu użytkowego, położonego przy ul. 
Wita Stwosza 73 w Gdańsku na rzecz Stowarzyszenia Kultury Fizycznej Gdański 
Klub Płetwonurków „NEPTUN – na okres do 3 lat. Pismo WGK-
II.7152.1.5.2015.MZ. 22866 z dnia 19.01.2015r. stanowi załącznik nr 15 do 
protokołu. 
Przestawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
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Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Zreferowała przedmiotowy wniosek i w imieniu Prezydenta poprosiła o pozytywną 
opinię w sprawie wyrażenia zgody na dalsze użyczenie lokalu użytkowego, 
położonego przy ul. Wita Stwosza 73 w Gdańsku na rzecz Stowarzyszenia Kultury 
Fizycznej Gdański Klub Płetwonurków „NEPTUN – na okres do 3 lat 

 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania.  

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 

Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie wniosku 
Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie dalszego użyczenia lokalu użytkowego, 
zlokalizowanego przy ul. Wita Stwosza 73 w Gdańsku na rzecz Stowarzyszenia 
Kultury Fizycznej Gdański Klub Płetwonurków „NEPTUN. 

 
Głosowanie: 
Komisja 5 głosami za- jednogłośnie - pozytywnie zaopiniowała wniosek Prezydenta 
Miasta Gdańska w sprawie dalszego użyczenia lokalu użytkowego, zlokalizowanego 
przy ul. Wita Stwosza 73 w Gdańsku na rzecz Stowarzyszenia Kultury Fizycznej 
Gdański Klub Płetwonurków „NEPTUN – na okres do 3 lat. Obecny radny Piotr 
Borawski nie wziął udziału w głosowaniu. Opinia Nr 3-1/34/22/2015 
 
 

PUNKT – 14 
Przyjęcie planu pracy Komisji na 2015 rok 
Przedstawia: Przewodniczący Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Otrzymaliście Państwo terminarz posiedzeń wraz z tematami. Mamy pierwsze 
wspólne posiedzenie w miesiącu lutym z Komisjami: Strategii i Budżetu i 
Planowania Przestrzennego Rady Miasta Gdańska w sprawie Pomorskiej Kolei 
Metropolitalnej. Panie Przewodniczący Borawski, czy to posiedzenie jest aktualne? 
 
Radny Piotr Borawski, Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu 
Mamy w przyjętym planie pracy Komisji Strategii i Budżetu na 2015 rok. Miało być 
posiedzenie 16 stycznia, tak jak było w poprzedniej kadencji rady wspólnie z 
Komisją jeszcze Zagospodarowania Przestrzennego  
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Wstępny termin to 16 luty, czy ten termin jest aktualny? 
 

Radny Piotr Borawski, członek Komisji Przewodniczący Komisji Strategii i 
Budżetu 
Już jest zapisany termin 16 lutego 2015 roku i przyjęty w planie pracy Komisji 
Strategii i Budżetu. 
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Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Sprawę PKM mamy w planie pracy Komisji trzy razy. Proponuję temat Zakładu 
Utylizacyjnego. 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Zakład Utylizacyjny w Gdańsku Szadółkach, proponuję po świętach w kwietniu. 
 

Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Proponuję wprowadzić temat: Sprawozdania finansowe spółek z udziałem gminy. 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Temat ten jest zaproponowany 23 czerwca. 
 

Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Proponuję temat Portu Lotniczego im. Lecha Wałęsy, który prowadzi dużą 
inwestycję. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Port Lotniczy, jako dodatkowe posiedzenie proponowałbym przed sezonem, np. 9 
czerwca, albo po sezonie. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk, członek Komisji 
Międzynarodowe Targi Gdańskie. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Mamy Zakład Utylizacyjny, Port Lotniczy, a MTG będzie dawało sprawozdanie, jako 
spółka, które mamy zaplanowane na 23 czerwca.  
 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Panie Przewodniczący. Mamy 3 posiedzenia PKM, w kwietniu Zakład Utylizacyjny, w 
czerwcu Port Lotniczy, to pozostaje nam tylko jeszcze wolny wrzesień. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Gdy będą jakieś inne tematy, to zrobimy dodatkowe posiedzenie, natomiast termin 
we wrześniu zrobimy posiedzenie wyjazdowe, a temat Państwu podam w 
późniejszym terminie. 
Kto jest za przyjęciem planu pracy Komisji na 2015 rok? 
 
Głosowanie: 
Komisja jednogłośnie - 6 głosami za przyjęła plan pracy Komisji na 2015 rok. Plan 
pracy stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 

 
PUNKT – 15 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Zgłaszam wniosek formalny, żeby Komisja wystąpiła do Prezydenta Miasta Gdańska 
o spowodowanie, żeby przy bramie wjazdowej na parking przy Nowym Ratuszu, ul. 
Wały Jagiellońskie 1 została postawiona budka wartownicza. Niesprzyjające 
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warunki pogodowe, szczególnie zimą są uciążliwe dla pracujących osób z ochrony 
budynku i obsługujących szlaban na wjeździe, dlatego wniosek jest uzasadniony. 
 
Głosowanie: 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie – 5 głosami za.  
Wniosek nr 3-1/1/1/2015 stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 

 
Dziękuję bardzo. Porządek obrad został wyczerpany. Nie ma więcej spraw ze strony 
członków Komisji. Dziękuję bardzo za czynny udział w posiedzeniu. Zamykam 
posiedzenie.  Na tym posiedzenie zostało zakończone – godz. 17:10. 
 

Przewodniczący 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej RMG 

 
Piotr Dzik  

Protokół sporządziła: 
 
Elżbieta Wajs-Deyck 
Pracownik Biura Rady Miasta Gdańska 
 
 
 


